
Course n° 1:

Text:

Functionalism is one of the major theoretical perspectives in

sociology. It has its origins in the works of  Emile Durkheim, who

was especially interested in how  social order is possible or how

society  remains  relatively  stable.  As  such,  it  is  a  theory  that

focuses  on  the  macro-level of  social  structure,  rather  than  the

micro-level of  everyday  life.  Notable  theorists  include  Herbert

Spencer, Talcott Parsons, and Robert K. Merton.

In  functionalist  theory,  the  different  parts  of  society  are

primarily  composed  of  social  institutions,  each  designed  to  fill

different needs. Family, government, economy, media,  education,

and  religion are important to understanding this theory and the

core institutions that define sociology. According to functionalism,

an  institution  only  exists  because  it  serves  a  vital  role in  the

functioning of society. 

Questions:

1) Give a title to every paragraph.

2) What is the main idea of every paragraph?

3) Look for the translation of the underlined words.

https://www.thoughtco.com/emile-durkheim-relevance-to-sociology-today-3026482
https://www.thoughtco.com/robert-merton-3026497
https://www.thoughtco.com/talcott-parsons-3026498
https://www.thoughtco.com/herbert-spencer-3026492
https://www.thoughtco.com/herbert-spencer-3026492
https://www.thoughtco.com/macro-and-microsociology-3026393
https://www.thoughtco.com/theoretical-perspectives-3026716


الترجمة

الوظيفيسسة هي واحسسدة من الاتجاهسسات النظريسسة الرئيسسسية في علم

الاجتماع. تعسسود أصسسولها إلى أعمسسال إميسسل دوركسسايم ، السسذي كسسان مهتمسًا

بشكل خاص بإمكانية ترسسسيخ النظسسام أو الانضسسباط الاجتمسساعي أو كيسسف

يظل المجتمع مستقرًا نسبياً. فعلى هسسذا النحسسو، هي نظريسسة تركسسز على

المستوى الكلي للبنية الاجتماعيسسة، بسسدلاً من المسسستوى الجسسزئي للحيسساة

اليومية. ومن بين المنظرين البارزين هربرت سبنسر وتالكوت بارسونز

وروبرت ك. ميرتون.

في النظرية الوظيفية، تتكون الأجسسزاء المختلفسسة من المجتمسسع في

المقسسام الأول من المؤسسسسات الاجتماعيسسة، كسسل منهسسا مصسسمم لتلبيسسة

الاحتياجسسات المختلفسسة. الأسسسرة والحكومسسة والاقتصسساد والإعلام والتعليمس

والديانة مهمة لفهم هذه النظريسسة والمؤسسسسات الأساسسسية السستي تحسسدد

سوسيولوجية المجتمع. وفقًا للوظيفيسسة، لا يمكن أن توجسسد أي مؤسسسسة

إلا من أجل أن تؤدي دورًا حيوياً في سير المجتمع.

ملاحظة:

اقرأ النص بالانجليزية وحاول تفكيكه كلمة بكلمة وجملة بجملة مستندا 

على الترجمة من أجل فهم المحتوى واستنتاج المصطلحات.


